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Začátky oddílu 
 
 Psal se rok 1972, kdy parta kamarádek z Košutky zatoužila sportovat. Naše 
tělovýchovná jednota projednala jejich požadavek a ustanovila oddíl odbíjené. Byla chuť do 
hry, základní  kádr, proč tedy ne? Popravdě řečeno elán asi po měsíci vyprchal a z původního 
kolektivu moc nezbylo, zato přibylo zájemkyň z celé Plzně. Oddíl se nevyhnul počátečním 
potížím, přesto se vytvořilo družstvo, které vstoupilo do soutěží. Nebylo odpovídající hřiště, 
takže všechny zápasy se hráli u soupeřů.  
 Od roku 1976  bojovaly ženy v kvalifikaci o postup do krajského přeboru , o dva roky 
později jej vybojovaly, ale chybělo družstvo žákyň a ženy nebyly do krajského přeboru 
zařazeny. V roce 1979 přišlo opět vítězství v kvalifikaci, družstvo žákyň bylo ustanoveno aod 
roku 1980 se hrál na Košutce krajský přebor I. třídy žen.  
 Samozřejmě že už předtím v roce 1973 se muselo začít budovat hřiště s antukovým 
povrchem. Okolo klubka žen se začali objevovat muži, zlí jazykové tvrdí, že tu svou roli 
sehráli i jiné zájmy než ryze sportovní, ale buď jak buď sportovní výsledky se dostavily. Bylo 
dokončeno hřiště odpovídajících parametrů a i muži vstoupily do soutěží. 
 A kdo se podíleli v prvním desetiletí na fungování oddílu – především předseda oddílu 
Vratislav Bureš, výbor ve složení Jidřich Lesný, Jitka Davídková a Jana Brejchová a nelze 
nevzpomenout trenéry J, Lesný – muži, J. Lesný – ženy a J. Davídková – žákyně. 
  
Pokračování volejbalu na Košutce 
   Od roku 1980 hraje družstvo žen soutěž na oblastní úrovni, a to do roku  2000 krajský 
přebor I. třídy a pak  krajský přebor II. tř. Ale bezesporu největším úspěchem v historii 
ženského volejbalu na Košutce se stala v roce 1996 účast na mistrovství republiky v kategorii 
seniorek, tj. od 40 let věku, konaném v Bílině, odkud družstvo přivezlo medaili nejcennější a 
stalo se mistrem republiky. V následujících 2 letech se ženy sice opět na mistrovství republiky 
probojovaly /vždy po vítězství v městském a oblastním kole – stejně jako v roce 1996/, ale 
svůj velký úspěch už nezopakovaly. V roce 1997 se umístily na 5. místě a v roce 1998 na 
místě šestém.  Za nepřetržitá vítězství v řadě od roku 1996 – 2001 v městských kolech mají 
seniorky jako přebornice města Plzně ve svém vlastnictví i putovní pohár.  
 Oddíl volejbalu poskytuje rovněž celá léta sportovní zázemí mládeži – žačkám a 
dorostenkám, protože myslí již na budoucnost, kdy bude třeba zajistit plynulou výměnu 
starších hráček za mladé a perspektivní. Také žákyně se mohly pod vedením trenéra Ladislava 
Hecla pochlubit svým vítězstvím, a to dokonce na poli mezinárodním. Stalo se v roce 1998 
v Regensburgu, kde reprezentovaly město Plzeň společně se svými chlapeckými protějšky ze 
Slavie HP Plzeň. V kategorii starších žákyň přivezla děvčata za I. místo zlatý pohár  
a v minivolejbale trojic získala dvě krásná umístění - 4. a 5. místo. 
 U mládežnických družstev se v posledních letech vystřídalo několik trenérů, 
vzpomeňme především skromného a obětavého Jindřicha Glazera, který se zasloužil mj. i o 
zvelebení volejbalového areálu tím, že byl hlavním motorem při vybudování druhého a třetího 
hřiště. Svojí vitalitou, elánem a činorodostí vyburcoval k činnosti i ostatní členy oddílu. 
Především jeho zásluhou mohl oddíl požádat v roce 1996 o pořadatelství přeboru České 
republiky starších žákyň. Také on stál při zrodu spolupráce s 32. ZŠ, kdy došlo ke vzniku 



sportovní třídy, jejímž patronem se stal právě oddíl volejbalu TJ S. Košutka. Dalším trenérem, 
který stál několik let po boku J. Glazera a spolu s ním učil začínající adeptky prvním 
volejbalovým krůčkům, byl Jan Ulrych. Na jejich práci později navázal Ladislav Hecl a 
protože na poli trenérském zůstal osamocen, snažily se mu jeho úděl trochu usnadnit 
výpomocí členky družstva žen Jana Hajská, Jana Pertlová, Lenka Vargová a Irena Burešová. 
Družstvo dorostenek vedla několik let úspěšně Blanka Cinková. Nelze zapomenout ani na 
posledního trenéra žákyň Tomáše Kajla, který však musel kvůli svému pracovnímu 
zaneprázdnění činnosti zanechat, což se odrazilo i v konečném rozpadu družstva žákyň, když 
původním impulsem, který tento proces postupného rozpadu nastartoval,  byl nečekaný zásah 
do spolupráce oddílu s výše uvedenou základní školou, a to ze strany Slavie HP Plzeň,  která 
do té doby vychovávala pouze chlapce. V současné době tedy oddíl má pouze družstvo 
dorostenek, které hraje ve své kategorii oblastní přebor I. třídy a aby lépe a účinněji proniklo 
s předstihem do tajů volejbalu dospělých, je přihlášeno i do městského přeboru žen. 
 Aby byl výčet činnosti oddílu úplný, je třeba se také zmínit několika slovy o družstvu 
mužů. Ti se snažili celé roky hájit barvy oddílu v městském přeboru II. tř. a I. tř. Protože svoji 
základnu zároveň rozšířili o některé mladé hráče, mohli si dovolit pro ročník 2001/2002 nově 
postavit i další družstvo. Do budoucna je počítáno s tím, že mladí svojí kvalitní hrou budou 
postupovat ještě výše, aby tak dohonili své zatím úspěšnější ženské protějšky a případně je i 
předstihli.  
 Kromě své činnosti sportovní nezapomínají členové oddílu i na různá neformální 
posezení a jiné společné akce, např. v zimě na běžkách nebo v létě na lodích. Na závěr už lze 
jen dodat, že o činnost oddílu, který stále bojuje o své místo na slunci, se zasloužili Jindřich 
Šrail, úspěšně mu ve funkci místopředsedy sekundoval František Šlédr a finance pevně ve 
svých rukou leta držela Irena Burešová jako pokladní. Dalšími členy výboru oddílu byli 
Blanka Cinková, Jana Hajská, Ludmila Vilímková a  Ladislav Hecl, ke kterým před 
nedávnem přibyli nově Jan Kolomičenko a Pavel Thůma. V současnosti stojí včele oddílu 
Ondřej Cubr a jako hospodářka pracuje ???? 
 


